
1 

 

Protokół nr 12/2019 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 19 listopada 2019 r.  

w godz. od 1530 do 1610 w  Urzędzie Miejskim  Suwałkach. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji 

2. Adam Ołowniuk – wiceprzewodniczący Komisji 

3. Krystyna Gwiazdowska  

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Jarosław Józef Kowalewski 

6. Stanisław Kulikowski 
 

Nieobecny radny Karol Korneluk 
 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Mariusz Klimczyk – Sekretarz Miasta Suwałk 

2. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych  

3. Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR 

4. Marcin Szypulski – Kierownik Biura Rady Miejskiej w Suwałkach 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy są uwagi  

do porządku posiedzenia.  

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 11/2019 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa odbytego w dniu 22 października 2019 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia insygniów Miasta Suwałki  

i zasad ich używania. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

4. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2020 r. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  

w Suwałkach na 2020 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2019 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

7. Wolne wnioski. 
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 11/2019 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa odbytego w dniu 22 października 2019 r. 

 

Kamil Lauryn zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do protokołu. 

Protokół został  przyjęty przez aklamację. 

 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia insygniów Miasta Suwałki  

i zasad ich używania. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Jarosław J. Kowalewski zapytał, czy wzór herbu Miasta Suwałk, który widnieje na insygniach 

jest aktualny. 

 

Mariusz Klimczyk wyjaśnił, że w załącznikach do projektu uchwały są wzory insygniów,  

na których widnieje aktualny i poprawiony herb Miasta Suwałk. Nadmienił, że zgodnie  

z wymogami określonymi w ustawie o odznakach i mundurach Prezydent Miasta zwrócił się 

do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zaopiniowanie projektów herbu  

oraz łańcuchów. MSWiA zaopiniowało przedłożone projekty pozytywnie. Podstawą wyrażenia 

powyższej opinii stanowi uchwała Komisji Heraldycznej, która zawiera merytoryczną ocenę 

nadesłanych projektów w zakresie ich zgodności z zasadami heraldyki i miejscową tradycją 

historyczną.  

 

Jarosław J. Kowalewski poprosił o przedstawienie różnic pomiędzy herbem, który stanowi 

załącznik do uchwały dotyczącej Statutu Miasta a herbem, który widnieje na insygniach. 

 

Mariusz Klimczyk nadmienił, że współpracował z firmą, która przygotowywała dla Komisji 

Heraldycznej nowy projekt herbu Suwałk. Jedna z podstawowych uwag dotyczyła żółtego tła 

pod trzema górami. Według opinii heraldyków i weksylologów nie występuje żadna podstawa 

prawna, merytoryczna czy historyczna, żeby żółte tło znajdowało się na herbie. Drugą kwestią 

jest brak laski u Św. Romualda i tykwy u Św. Rocha, więc herb na insygniach został 

uzupełniony o te atrybuty u obu Świętych. Kolejną zmianą jest umiejscowienie korony  

na szczycie jednej z trzech gór. Przeważnie wzgórza wieńczą krzyże a nie korony. Herb 

Kamedułów stanowił podstawę nadania pieczęci miejskiej przez Króla Augusta w 1720 roku. 

Na tej pieczęci dokładnie widać, jak na trzech górach jest usadowiony krzyż a wyżej korona  

i to również zostało poprawione.  

 

Jarosław J. Kowalewski zapytał, czy herb z naniesionymi poprawkami jest dostępny w formie 

elektronicznej dla instytucji i podmiotów, które chciałyby z niego skorzystać.   

 

Mariusz Klimczyk odpowiedział, że poprawiony herb nie jest dostępny, ponieważ na razie 

będzie on obowiązywał tylko na insygniach. W następnej kolejności należy podjąć uchwałę 

zmieniającą Statut Miasta Suwałk, w której to zostanie zmieniony wizerunek herbu.  

 

Marcin Szypulski dodał, że w obecnie obowiązującym Statucie Miasta Suwałk nie ma zapisów 

regulujących tryb udostępniania wizerunku herbu. Herb Miasta jest dobrem wspólnym 

mieszkańców i można go używać w celach niekomercyjnych.  

 

Mariusz Klimczyk dodał również, że nie zna przypadku, żeby komukolwiek odmówiono 

używania wzoru herbu. 
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Jarosław J. Kowalewski – jaki jest koszt wykonania insygniów Miasta Suwałki. 

 

Mariusz Klimczyk – wzory insygniów zostały opracowane przez pracownię artystyczną  

z wieloletnim doświadczeniem w dziedzinie projektowania i wykonywania insygniów, z którą 

zawarto umowę. Umowa ta dotyczy dwóch etapów. Pierwszy etap dotyczył m.in.: wykonania 

wstępnego projektu graficznego insygnium zgodnie z zasadami heraldyki, uzgodnienia 

realistycznego kształtu, wykonania herbu w wersji wektorowej, został zakończony i kosztował 

7.680 zł. Drugi etap z kolei będzie zrealizowany dopiero po przyjęciu przez Radę Miejską  

w Suwałkach uchwały w sprawie nadania insygniów Miasta Suwałki i opublikowaniu  

jej w dzienniku urzędowym województwa podlaskiego. Koszty realizacji drugiego etapu 

umowy szacuje się na kwotę 18.530 zł (łańcuch Prezydenta Miast 8.720 zł; łańcuch 

Przewodniczącego Rady Miejskiej 8.502 zł; 2 sztuki etui 1.308 zł). 

 

Jarosław J. Kowalewski – czy wydatek ponad 20 tys. zł na insygnia jest wydatkiem 

uzasadnionym, zwłaszcza że Prezydent Miasta Suwałk na sesji Rady Miejskiej podkreślał,  

że pieniądze są potrzebne na różne ważne cele.  

 

Mariusz Klimczyk uznał, że tę sprawę należałoby rozpatrywać w kontekście uroczystości, 

która wydarzy się w przyszłym roku, a mianowicie 300-lecia Miasta Suwałk. Wykonanie 

insygniów nie jest wydatkiem jednorazowym na potrzeby Prezydenta i Przewodniczącego 

Rady Miejskiej, lecz będzie służyło kolejnym pokoleniom. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -   5  radnych 

przeciw                                        -   0  

wstrzymał się od głosu                -   1 radny. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie ustanowienia insygniów Miasta 

Suwałki.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

 

Ad  pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

            

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -   6  radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie ustanowienia insygniów Miasta 

Suwałki.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 4 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2020 r. 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego Przewodniczący Komisji 

stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady 

Miejskiej w Suwałkach w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2020 r. została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach 

na 2020 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Jarosław J. Kowalewski poprosił o przedstawienie wyników kontroli i oględzin 

przeprowadzonych przez przedstawicieli Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w punktach handlowych podających i sprzedających alkohol. 

 

Dorota Szczęsna wyjaśniła, że oględziny są przeprowadzane wtedy, gdy przedsiębiorca ubiega 

się o zezwolenie na sprzedaż alkoholu. Wówczas członkowie podzespołu Miejskiej Komisji 

Rozwiazywania Problemów Alkoholowych wyruszają w teren i sprawdzają usytuowanie,  

tzn.  czy na przestrzeni ostatnich lat, od wydania poprzedniego zezwolenia, nie powstało 

przedszkole, żłobek czy obiekt sakralny w odległości mniejszej niż 40 metrów od danego 

punktu sprzedaży. W roku bieżącym takich sytuacji nie było.  

 

Jarosław J. Kowalewski nadmienił, że nie ma jasnego stwierdzenia, czy kontrole wypadły 

pozytywnie czy nie.  

 

Dorota Szczęsna wyjaśniła, że w przedłożonym projekcie uchwały jest informacja cząstkowa, 

ponieważ szczegółowe informacje będą przedstawione w rocznym sprawozdaniu zawierającym 

pełny obraz sprzedaży alkoholu, jak i pracy Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. 

 

Nie było więcej pytań, wobec czego Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie 

powyższy projekt uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -   6  radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Miejskiego Programu 

Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  

w Suwałkach na 2020 rok. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2019 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji przypomniał, że przedmiotowy projekt uchwały został radnym 

przesłany. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag , wobec czego przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  -   6  radnych 

przeciw                                        -   0  

wstrzymało się od głosu              -   0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2019 ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 7 

Wolne wnioski. 

 

Wniosków nie zgłoszono i na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 

 

 

                                                  
Protokół sporządziła: 

     

Katarzyna Gałazin 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


